
                                                        Protokół  Nr  II/2014
z sesji Rady Gminy Popów odbytej w dniu 04 grudnia 2014 r w sali konferencyjnej 
urzędu gminy Popów.

W sesji uczestniczyli:
1/Radni wg załączonej listy obecności
2 Sołtysi wg załączonej listy obecności
Wójt Gminy – Bolesław Świtała
Skarbnik Gminy – Paweł Hanus
Sekretarz Gminy – Ewa Kardas-Bernaś
Redaktor Gazety – Jarosław Jędrysiak
Redaktor Kulisy Powiatu – Sebastian Zielonka

Przebieg sesji Rady Gminy Popów

Ad.1 Przewodniczący Rady Gminy Henryk Wróż  otwiera obrady II sesji Rady Gminy Popów, 
Wypowiada słowa „ Otwieram obrady II Sesji Rady Gminy Popów i stwierdzam,że dzisiejsze 
obrady są prawomocne , gdyż uczestniczy w nich  14 radnych / Nieobecny Tasarz Łukasz/ Wita 
przybyłych na sesję  radnych , sołtysów i zaproszonych gości . 

Ad.2
Przewodniczący Rady Gminy   Henryk Wróż przedstawia porządek obrad sesji.

1 .Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności.
2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad sesji.
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
4 .Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków.
5. Sprawozdanie Wójta Gminy o stanie finansowym gminy.
6. Uchwalenie podatków na 2015 rok
7. Dyskusja

     8. Interpelacje i zapytania radnych.
     9. Zapytania sołtysów i mieszkańców .

    10.Podjęcie uchwał w sprawie:
          - podatku od nieruchomości 
         - podatku od środków transportowych
          - obniżenia średniej ceny skupu żyta za okres pierwszych trzech kwartałów2014
            będących podstawa do ustalenia podatku  rolnego na 2015 rok.
    -  zmiany w budżecie gminy
11. Zamknięcie obrad II sesji Rady Gminy Popów.

    .Przewodniczący Rady Gminy Popów pyta czy są uwagi do przedstawionego porządku 
obrad sesji.
Głos zabiera Wójt Gminy  Bolesław Świtała i  i wnioskuje o wprowadzenie do porządku
obrad sesji  dwóch uchwał: w sprawie określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji
na podatek rolny , podatek leśny i podatek od nieruchomości oraz w sprawie zbycia
nieruchomości gruntowej.

     Przewodniczący Rady Gminy Popów Henryk Wróż poddaje porządek obrad sesji pod 
głosowanie.

     Wszyscy radni jednogłośnie głosują za przyjęciem porządku obrad sesji. Porządek obrad 
sesji przedstawia się następująco:

      
1 .Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności.



2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad sesji.
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
4 .Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków.
5. Sprawozdanie Wójta Gminy o stanie finansowym gminy.
6. Uchwalenie podatków na 2015 rok
7. Dyskusja

     8. Interpelacje i zapytania radnych.
     9. Zapytania sołtysów i mieszkańców .

    10.Podjęcie uchwał w sprawie:
          - podatku od nieruchomości 
         - podatku od środków transportowych
          - obniżenia średniej ceny skupu żyta za okres pierwszych trzech kwartałów2014
             będących podstawa do ustalenia podatku  rolnego na 2015 rok.
         - zmiany w budżecie gminy
         - określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji na podatek rolny , podatek
         -  leśny i podatek od nieruchomości
         -  w sprawie zbycia nieruchomości gruntowej.
11.Zamknięcie obrad II sesji Rady Gminy Popów.

Ad.3
Radny Deska Jakub proponuje przyjąć protokół z poprzedniej sesji rady gminy bez 
czytania. Radny zapoznał się z protokołem i stwierdza,że całkowicie odzwierciedla 
przebieg sesji.
Przewodniczący Rady Gminy  Henryk Wróż poddaje  przyjęcie protokołu z poprzedniej 
sesji pod głosowanie.
Wszyscy radni jednogłośnie głosują za przyjęciem protokołu z poprzedniej sesji bez 
czytania.

Ad.4 
Do Komisji Uchwał i Wniosków zgłoszono następujące kandydatury :
     1. Józef Macherzyński

2. Bździon Jan
3. Zagrodnik Robert

Zgłoszeni radni wyrażają zgodę na pracę w komisji.
Przewodniczący Rady Rminy Henryk Wróż  poddaje skład komisji pod głosowanie:
Wszyscy radni jednogłośnie głosują za składem komisji.

     Sekretarz Gminy Ewa Kardas-Bernaś czyta przesłany przez Prezydenta RP  Bronisława 
Komorowskiego  list z gratulacjami wyboru  na Wójta Gminy Bolesława Świtały  oraz 
radnych gminy. List w załączeniu.

     Ad5. 
     Wójt Gminy Bolesław Świtała  składa sprawozdanie o stanie gminy  na koniec III kwartału 

2014 roku.
     Dochody budżetu  wyniosły  13.362.006,37
     w tym dochody bieżące         12.480.637,82
                dochody majątkowe         881.368,55

      Wydatki budżetu                  11.705.834,50
      w tym wydatki bieżące           9.672.688.76
                 wydatki majątkowe      2.033.145.74



      Nadwyżka budżetu              1.656.171.87

      przychody budżetu               1.881.994,93
      w tym pożyczki                        600.949,95
           wolne środki                  1.281.044,98

     Zobowiązania gminy                                         4.387.139,18
      w tym pożyczki z WFOSiGW w Katowicach    2.504.665.22
      pożyczki z BS Popów                                       1.040.000,00
      pożyczka z BGK Katowice                                   842.473,96

      Należności gminy                                             4.125.012,30
       w tym- depozyty na żądanie                            1.298.645,38
                   depozyty terminowe                               500.000.00
                   z tytułu dostawy towarów i usług              73.061,20
                   z tytułu podatków i składek  na ubezpieczenie społeczne  - 547.664,03
                   wymagalne z tytułu dostawy towarów i usług                        424.595,44
                   pozostałe wymagalne /podatki/                                          1.281.046,25
  
     Informuje radnych o możliwości wzrostu ceny  za wywóz  śmieci . W tej sprawie odbył się 

już przetarg. W tym przetargu ta cena wzrosła do 6,35 netto. Wójt uważał,że to jest dość 
dużo i unieważnił przetarg , rozpisał drugi przetarg na dzień 8 grudnia 2014 roku. Jeżeli ta
cena obniży się to Wójt podpisze umowę. 

     Ad.6
      Ustalenie podatku na dzień 2015 roku. Głos zabrał Wójt Gminy, który poinformował 

radnych,że  jak zorientował się co do cen za wywóz odpadów na 2015 rok,to możemy 
mieć te dopłaty do wywozu śmieci dość  duże i abyśmy nie musieli zaciągać pożyczki na 
dopłatę do śmieci trzeba podnieść podatki

     Radny Zagrodnik Robert pyta czy  te ceny są docelowe. Mamy do czynienie z czymś ,co 
można nazwać praktykami  kartelowymi. Jeżeli jest to zmowa cenowa .Być może można 
temu  w jakiś sposób przeciwdziałać.

     Pan Wójt wyjaśnił ,że dobrze się stało,że ten temat stawki za wywóz śmieci pojawił się.To 
nie jest wina gminy , tylko ustawodawcy. Bogacą się na tym firmy zajmujące się wywozem
śmieci. W tej chwili nic nie można zrobić była oferta 6,35, 9,17  a może być i 15 zł od 
osoby. Wójt widzi tutaj mieszkańców gminy , bo oni na tą cenę czekają. 

     Jest to trudna sprawa, Wójt cały czas myśli nad tym problemem , czy nie zasadnym 
byłoby  , aby zakupić kosze  z tych środków przeznaczonych na fundusze sołeckie.,bo 
firmy motywują swoją podwyżkę tym,że kosze im się niszczą , to może byśmy jakoś 
obniżyli te koszty na mieszkańca .Może jeszcze ogłosić przetarg  od tony  odpadów. Tak 
czy inaczej musimy trzymać rękę na pulsie.Wójt zwrócił się do radnych  o propozycje, jak  
z tej  sytuacji wyjść. 

     Radny Zatoń Paweł uważa, aby dać ogłoszenie o przetargu do prasy, może w ten sposób 
więcej firm  będzie zainteresowanych tą ofertą. Jeżeli mamy tylko dwie firmy do wyboru to 
wiadomo,że te oferty muszą być sfingowane., a tak to może było by więcej ofert. Nowe 
kosze owszem  można zakupić przez gminę, ale gdy ulegną zniszczeniu to albo 
mieszkańcy, albo gmina musi je dokupić. 

     Pkt.7,8,9. Dyskusja.

     Radny Bęben Kazimierz -Szanowni radni, trzeba to tak załatwić, aby było jak najtaniej  od 
osoby , taka opłata to jest dla ludzi  duże obciążenie, szczególnie  jeżeli chodzi o rodziny 
wielodzietne. Inaczej Ci ludzie nie będą płacić ,bo nie będą mieć z czego. Niektórzy mają 



tylko po kilkaset złotych emerytury, nie stać ich na leki, a co dopiero na opłatę za śmieci. 
Przecież nie będziemy do tych starszych ludzi wysyłać komornika podkreśla radny Bęben 
Kazimierz.

     Rany Bęben tego nie rozumie, aby odpłata mogła wzrosnąć 100% czy więcej. Radny 
Bęben  uważa,że to rozwiązanie z opłatą od tony śmieci może być  dobrym rozwiązaniem.
Może dobrze było by je wypróbować.

     Radny Bździon Jan  pyta czy takiej zmowy cen nie może być wśród gmin, Skoro 
ustawodawca podjął taką ustawę  , to niech zrobi jakąś granicę cenową. Musi być jakieś 
rozwiązanie. Potrzeba jest , aby  gminy naciskały na ustawodawcę, Nie może być tak,że 
firmy  ,które odbierają śmieci robią  sobie co chcą. Radny Deska Jakub dodaje,że 
ustawodawca tak ustalił ustawę ,że  obywatele nie mają na to wpływu, ponieważ ustawa 
nie dopuszcza,aby na własną rękę te śmieci wywozić. Uważa również ,że dobrze by było 
ogłosić przetarg  i ustalić cenę od tony śmieci. Wówczas  pracownik byłby wyposażony w 
kamerę , czy aparat fotograficzny  i udokumentować to ,że kosze są uszkodzone. Kontrola
takiego wywozu śmieci powinna być, gdyż poza wsią  można dolać wody z hydrantu do 
śmieci i już ich waga będzie większa.

      Sołtys Błachowicz Barbara proponuje, aby kupić  samochód i samemu te odpady wywozić
,może to byłoby taniej.

      Wójt ma jeszcze taką cichą  nadzieję ,że ta ustawa się zmieni.
      Wójt wyjaśnia,że do tego tematu podatków  przystąpił bardzo rzetelnie, nie można 

windować podatków, tym bardziej od działalności gospodarczej, aby te firmy mogły działać
i rozwijać się .Nas czekają zadania inwestycyjne w tym i przyszłym roku, jeżeli okaże się, 
że te nasze dochody okażą się mniejsze , to trzeba mieć jakieś zasoby w środkach 
finansowych.

     Radny Wers Zenon  pyta czym te firmy argumentują  takie wysokie podwyżki.
     Wójt wyjaśnia,że nie mają na wynagrodzenia dla pracowników, muszą wymieniać kosze, 

gdyż są niszczone przez właścicieli posesji, muszą płacić większe opłaty na wysypiskach.
     Sołtys Barbara Błachowicz  popiera wcześniejszą wypowiedź Wójta Gminy ,że jeżeli 

istnieje taka możliwość to należy zakupić kosze dla  wszystkich mieszkańców.
     Radny Owczarek Kazimierz -mówi,że jeżeli chodzi o kosze to niszczą je sami pracownicy 

firmy zbierającej śmieci, a nie nasi mieszkańcy.

     Sołtys Makles Konstanty mówi,że jadąc w stronę Radomska widzi,to jest gmina Nowa 
Brzeźnica, że tam koło posesji stoi nawet pięć – sześć  nowych  koszy plastikowych, to ile 
oni muszą płacić za te śmieci. Zbiera je firma „Remendis”.

     Radny Owczarek dodaje,że w Ostrowach tez firma „Remendis odbiera i kosze są też 
nowe.

     Radny Bździon Jan uważa,że za śmieci powinno się płacić wtedy, gdy są  śmieci ,  a gdy 
ich nie ma za śmieci nie powinno się płacić.

     Radny Kasprzak Jerzy uważa,że to jest zmowa cenowa i wszystkie firmy  porozumiały się 
i dawają  taką samą cenę. 

     Sołtys Borecki uważa,że nie ma takiej możliwości , aby firmy mogły nas oszukać , przy 
odbiorze ścieków na wagę. 

     Wójt dodaje,że te śmieci, które są zbierane z terenu to są  wywożone  do instalacji do 
Sobuczyna a, drugie wysypisko jest w Konopiskach, gdzie też podnoszą wzrost cen.

     Do drugiego przetargu przystąpiły tylko dwie firmy Bracia Strach Wiesław i Waldemar. 
Remendis nie przystąpiło.

      Dużo gmin  płaciło za śmieci  od tony i to im się też nie opłaciło i teraz przechodzą od
      osoby. Wójt uważa,że być może warto by  oddelegować tego pracownika , aby jeździł     

te 5 dni w miesiącu  razem z tą firmą.  To trzeba by dwóch pracowników skomento-
      wał sołtys Randak Waldemar .
     Radny Zatoń Paweł pyta, która firma wskazała tą cenę 6,54. Wójt odpowiedział ,że firma 



Strach.
     Radny Owczarek Kazimierz zastanawia się ,jeżeli   te największe hałdy śmieci zostały już 

zebrane to może teraz bardziej by się opłaciło od tony. Dodaje jednocześnie ,że jest 
przeciwnikiem,  zakupu koszy przez gminę. Bo z jego informacji wynika,że firmy same 
niszczą te kosze przy odbieraniu śmieci i my nie powinniśmy im  tych koszy kupować , a 
poza tym nie wyobraża sobie  iść do kogoś do pracy i prosić go o narzędzia do pracy. 
Dlaczego my mamy firmie kupować kosze? Jeżeli było by taniej to na krótką metę. Ma 
nadzieję ,że ludzie już te najgorsze śmieci powyrzucali i teraz będzie tylko lepiej. My sami 
nic nie zrobimy, nad tym problemem musi się pochylić  ktoś na wyższym szczeblu.

     Temat śmieci zakończono.
     Sołtys wsi Dąbrówka  Danuta Wydmuch  pyta czy można przełożyć  lampy, naprzeciwko 

apteki zabrać i  i przełożyć na słup koło Dąbrówki oraz o oznakowanie zakrętu na 
Dąbrówce. Pyta również, czy będzie dalej robiony chodnik na Dąbrówce, czy może lepiej 
przełożyć go na następny rok .Wójt odpowiada,że chodnik w Dąbrówce jest robiony i jak 
będzie taka łagodna zima to będzie dalej robiony, a te środki nie przepadną. Gminie też 
zależy , aby te środki były wykorzystane, bo nam zależy na zwrocie pieniędzy. 

     Sołtys wsi Zawady Borecki Edmund   prosi o założenie lampy  na wprost wejścia do 
szkoły.

     Przewodniczący Rady Gminy Henryk Wróż mówi,że za torem jest postawiony znak  teren 
zabudowany  i może można go przenieść. Radni uważają że on jest zasadny, gdyż 
samochody bardzo szybko jeżdżą kolo marketu.

     Przerwa. 
     Po przerwie.
     Ad.10
     Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków Józef Macherzyński  czyta kolejno projekty 

uchwał;
- Uchwała Nr 7/II/2014 od nieruchomości
W głosowaniu bierze udział 13 radnych / Nieobecni Tasarz Łukasz, Bęben Kazimierz/
Przewodniczący Rady Gminy Henryk Wróż pyta czy są uwagi do przedstawionego 
projektu uchwały.
Uwag nie ma .
Radni głosują: 
„za”-  13 
„przeciw” - 0
„wstrzymało się” - 0

- Uchwała nr 8/II/2014 w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta, będącej podstawą 
do ustalenia podatku rolnego na rok podatkowy 201
  W głosowaniu bierze udział 13 radnych / Nieobecni Tasarz Łukasz, Bęben 
Kazimierz/Przewodniczący Rady Gminy Henryk Wróż pyta czy są uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały.

Uwag nie ma .
Radni głosują: 
„za”-  13
„przeciw” - 0
„wstrzymało się” - 0

-  Uchwała nr 9/II/2014 w sprawie  : podatku od środków transportowych.
W głosowaniu bierze udział 13 radnych / Nieobecni Tasarz Łukasz, Bęben Kazimierz/
Przewodniczący Rady Gminy Henryk Wróż pyta czy są uwagi do przedstawionego 



projektu uchwały.
Uwag nie ma .
Radni głosują: 
„za”-  13 
„przeciw” - 0
„wstrzymało się” - 0

- Uchwała nr 10/II/2014 w sprawie określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji na 
podatek rolny podatek leśny i podatek od nieruchomości.
W głosowaniu bierze udział 13 radnych / Nieobecni Tasarz Łukasz, Bęben Kazimierz/
Przewodniczący Rady Gminy Henryk Wróż pyta czy są uwagi do przedstawionego 
projektu uchwały.
Uwag nie ma .
Radni głosują: 
„za”-  13 
„przeciw” - 0
„wstrzymało się” - 0

- Uchwała Nr 11/II/2014 w sprawie zmian w budżecie  Gminy Popów
W głosowaniu bierze udział 13 radnych / Nieobecni Tasarz Łukasz, Bęben Kazimierz/
Przewodniczący Rady Gminy Henryk Wróż pyta czy są uwagi do przedstawionego 
projektu uchwały.
Uwag nie ma .
Radni głosują: 
„za”-  13 
„przeciw” - 0
„wstrzymało się” - 0

-  Uchwała nr 12/II/2014 w sprawie zbycia nieruchomości gruntowej
W głosowaniu bierze udział 13 radnych / Nieobecni Tasarz Łukasz, Bęben Kazimierz/
Przewodniczący Rady Gminy Henryk Wróż pyta czy są uwagi do przedstawionego 
projektu uchwały.
Uwag nie ma .
Radni głosują: 
„za”-  13 
„przeciw” - 0
„wstrzymało się” - 0

Przewodniczący Rady Gminy Henryk Wróż dziękuje Przewodniczącemu komisji Uchwał i 
Wniosków  za przedstawienie projektów uchwał.

Ad .11
Przewodniczący Rady Gminy Henryk Wróż zamyka obrady sesji. Wypowiada słowa 
„Zamykam obrady II Sesji Rady Gminy Popów”.
Sesja trwała od godz. 9,00 do godz.11,20.
Przewodniczący Rady Gminy składa radnym życzenia zdrowych i wesołych świąt,Wójt 
Gminy również  składa życzenia radnym , sołtysom a za ich pośrednictwem wszystkim 
mieszkańcom wsi  w imieniu swoim,  sekretarz gminy i pracowników urzędu gminy ,aby te 
święta były miłe , radosne  , spokojne .

Protokołowała:                                                  Przewodniczący Rady Gminy
Halina Płuska                                                                   Henryk Wróż


